

International Students



国际学生资格认定

1. 国际学生需持有外国国籍。
2. 中国公民移民外国后的申请者以及父母双方或一方为中国公民并定居在外国，本人出生时即具有外国国籍的，申请以外国留学生身份进入高等学校本专科阶段学习的，必须持有有效的外国护照或国籍证明文件4年(含)以上，且最近四年(截至入学年度的4月30日前)之内有在国外实际居住2年以上的记录，一年中实际在国外居住满9个月可按一年计算。(香港、澳门和台湾居民在移民国外后作为外国留学生申请者，参照上述要求执行。)

国际学生录取条件

种类	语言要求	年龄要求	学历要求
中文授课本科项目	HSK4级	25岁以下	高中毕业
中文授课硕士项目	HSK4级	35岁以下	学士学位
英文授课硕士项目	托福80分	35岁以下	学士学位
中文授课博士项目	HSK4级	40岁以下	硕士学位
英文授课博士项目	托福80分	40岁以下	硕士学位

- **本科生**：本科生授课语言为中文，报名时需取得HSK-4级证书。
- **硕士**：硕士授课语言为汉语和英语，硕士授课语言为汉语的，申请人汉语沟通必须达到或超过HSK四级，方可进行申请。每个申请人需要提交至少两份推荐信，推荐人需要有副教授以上职称。
- **博士**：博士授课语言为汉语和英语，博士授课语言为汉语的，申请人汉语沟通必须达到或超过HSK四级，方可进行申请。每个申请人需要提交至少两份推荐信，推荐人需要有教授以上职称。

- **附加说明**：没有达到上述语言能力要求的申请人仍可单独申请，申请人可以先被录取为非学历学生，学习一年中文。一年后举行的汉语考试合格者自动被录取为学历生。

申请材料和程序

1. 申请时间：2022年12月1日—2023年5月20日；
2. 准备相关申请材料在线申请：<https://bupt.17gz.org/>；
3. 经学校审核学生申请材料，决定是否录取。一经录取，学校将办理《北京邮电大学录取通知书》和《外国来华留学人员申请表》(简称JW202表)。并将此两份文件寄给申请人；
4. 学生本人持JW202表、《北京邮电大学录取通知书》和《外国人体格检查记录》及血清化验单原件到中国驻所在国大使馆办理来华学习(X)签证；
5. 在办理完上述申请材料后，申请人应在《北京邮电大学录取通知书》中规定的时间内到学校报到。

地址及联系方式

对外工作时间

每周一至周五 上午 8:00 - 12:00
每周一至周五 下午 1:30 - 5:30

国际学生事务办公室

通讯地址：

中华人民共和国北京市海淀区西土城路10号
北京邮电大学国际合作与交流处211信箱国际学生工作办公室
邮编：100876

办公地址：北京邮电大学西土城校区教一楼411办公室

电话：(86-10) 62281949

传真：(86-10) 62285057

网址：<https://ois.bupt.edu.cn>

电子信箱：

asyj@bupt.edu.cn(本科生/硕士生/博士生)

shanliang@bupt.edu.cn(本科生/硕士生/博士生/交流生/进修生)



ADMISSION BROCHURE

for International Students 2023

国际学生招生简章



Beijing University of Posts and Telecommunications

University Profile

学校简介

北京邮电大学是教育部直属、工业和信息化部共建、首批进行“211工程”建设的全国重点大学，是“985优势学科创新平台”项目重点建设高校，是一所以信息科技为特色、工学门类为主体、工管文理协调发展的多科性、研究型大学，是我国信息科技人才培养基地。

经过60多年的建设与发展，学校全日制教育已经形成了信息背景浓郁、专业特色鲜明、学科优势突出的办学格局。“信息与通信工程”和“计算机科学与技术”两个学科进入国家双一流学科建设行列。在教育部第四轮学科评估中，学校信息与通信工程、计算机科学与技术以及电子科学与技术三个一级学科在教育部第四轮学科评估中被评为A类学科，其中信息与通信工程取得了A+的优异成绩。学校在2020年US News全球大学学科排名中，电气与电子工程领域排名世界第19位，计算机科学位列世界第23位；计算机科学领域进入ESI前1%。

学校以积极扩大友好合作院校数量、加强校际交流为教育对外交流工作突破口，持续拓展与世界一流大学和科研机构合作。目前已与全球30余个国家和地区160余所著名高校建立合作关系，签署协议近300份。2011年，学校与斐济南太平洋大学合作建设孔子学院。2017年，库克群岛孔子课堂荣获“先进孔子课堂”称号。2020年，学校与英国伦敦玛丽女王大学合作办学机构申请获北京市批准；成立英国伦敦玛丽女王大学孔子学院。

学校现有海淀校区、昌平校区。全日制本、硕、博学生及留学生27000余名，正式注册的非全日制学生56000余名。国际学生在学校位于核心位置的主校区学习和生活，目前国际学生来自全球五十多个国家。

学习年限和学制

本科生在校学习期限为四年，硕士研究生在校学习时间为两年至三年，博士生在校学习时间为四年，进修生和访问学者的学习期限一般为一年或两年。

北京邮电大学一学年分为春季和秋季两个学期。一般每学期约19周，其中最后两周为考试时间。每年9月是新学年的开始，也是秋季学期的开始；春季学期一般从3月开始。



费用标准:(人民币元)

1. 报名费:500元/人
报名费可以通过现金、汇款、银行转账方式交至我校
2. 住宿费:50元/床位/天 注:24小时热水, WIFI, 空调
3. 保险费:800元/年
4. 学费:详见下表

学生类别	学费标准	学习期限	入学时间
本科生	24600元/人 学年	4年	九月
本科汉语专业	20000元/人 学年	4年	九月
硕士研究生(理工科)	32800元/人 学年	2年或3年	九月
硕士研究生(文科)	30000元/人 学年	2年或3年	九月
博士研究生	41000元/人 学年	4年	九月
普通进修生	28700元/人 学年	不限	三月/九月
高级进修生	36900元/人 学年	不限	三月/九月
研究学者	3690元/人 月	不限	三月/九月
汉语培训生	16400元/人 学年	不限	三月/九月
校际交换生	根据校际协议互免	不限	三月/九月

说明:奖学金申请相关问题依据当年实际情况请咨询相关学历的责任老师。

中文授课招生专业目录

本科生专业

序号	学院	专业
1	计算机学院	计算机科学与技术
2	人文学院	汉语言
3	现代邮政学院	供应链管理

硕士生专业·普通进修生专业

序号	学院	专业
1	人文学院	国际汉语教育
2	网络空间安全学院	网络空间安全

本科交流生专业

序号	学院	专业
1	人文学院	汉语言

英文授课招生专业目录

硕士生·普通进修生·交流生专业

序号	学院	专业
1	经济管学院	国际商务

博士·高级进修生·交流生专业

序号	学院	专业
1	电子工程学院	电子科学与技术
2	电子工程学院	光学工程
3	经济管学院	管理科学与工程



International Students



Qualification of International students

1. International students must hold foreign nationality.
2. For students who are Chinese immigrants to foreign countries with one or both parents being Chinese citizens settled in foreign countries while the students themselves born with a foreign nationality, they must hold a valid passport or a foreign nationality certificate that proves that in the past four years, they have actually been living abroad for more than two years.

Entrance Requirements

Program Category	Language Proficiency	Age	Education Background
Chinese-taught Undergraduate Programs	HSK level 4	Not exceeding 25	High-school graduate
Chinese-taught Master's Programs	HSK level 4	Not exceeding 35	Bachelor degree
English-taught Master's Programs	TOEFL 80	Not exceeding 35	Bachelor degree
Chinese-taught Doctoral Programs	HSK level 4	Not exceeding 40	Postgraduate degree
English-taught Doctoral Programs	TOEFL 80	Not exceeding 40	Postgraduate degree

For undergraduate programs:
Applicants shall hold HSK-4 certificate at the time when submitting application.

For master's programs:
The teaching languages for master students are Chinese and English. Applicants' Chinese proficiency shall be equal to or exceed HSK-4 level to enter Chinese-taught programs. Each applicant must provide at least two recommendation letters from experts whose professional title is above associate professor.

For doctoral's programs:
The teaching languages for doctoral students are Chinese and English. Applicants' Chinese proficiency shall be equal to or exceed HSK-4 level to enter Chinese-taught programs. And each applicant must provide at least two recommendation letters from experts whose professional title is above professor.

Note: Applicants who do not meet the above requirement in language proficiency may still be considered. They may first be admitted as non-degree seeking students for one academic year to study Chinese. Those who pass the Chinese examination one year after will be automatically accepted as regular students.

Application Time and Procedure

1. The application period is from December 1, 2022 to May 20, 2023.
2. Prepare all required documents and complete the application process on BUPT website (<https://bupt.17gz.org/>) (The original documents must be presented when applicants arrive at campus) OR mail all documents to us (Mailing address: Postbox 211, International Office, Beijing University of Posts and Telecommunications, 10# Xitucheng Road, Haidian District, Beijing, P. R. China, Postcode:100876).
3. All application materials will be reviewed by the university. Once the application is approved, BUPT will send BUPT Admission Notice and the Application Form for Students from Overseas (JW 202 Form for short) and mail the two documents to successful applicants;
4. The applicant goes in person to Chinese Embassy in his or her own country to apply for a (X) visa to study in China with the following materials: JW 202 Form, BUPT Admission Notice, Physical Examination Record for Foreigners;
5. After going through the above application procedures, the applicant shall enroll in BUPT within the time notified in the BUPT.

Contact Information

International Student Affairs Office

Office hours: Monday to Friday
8:00-12:00 AM
13:30-17:30 PM

Mailing Address: International Student Affairs Office, Beijing University of Posts and Telecommunications, Xitucheng Road 10, Haidian District, Beijing, PRC

Office Address: 411 office, first floor, Xi Tucheng campus, Beijing University of Posts and Telecommunications

Postcode: 100876

Tel: (86-10) 62281949 (International Office)

Website Address: <https://ois.bupt.edu.cn>

asjy@bupt.edu.cn (Undergraduate/Master's/Doctoral students)

shanliang@bupt.edu.cn (Undergraduate/Master's Student/Doctoral Student/Exchange Student/scholar study program)



ADMISSION BROCHURE

for International Students 2023

国际学生招生简章



Beijing University of Posts and Telecommunications

University Profile

About BUPT

Beijing University of Posts and Telecommunications (BUPT) is directly administered by the Ministry of Education (MOE) and co-built by the Ministry of Industry and Information Technology (MIIT). It is one of the first "Project 211" universities, and is a member of "Project 985 Innovation Platform for Superior Discipline". BUPT is a multidisciplinary and research-oriented university which focuses on engineering and sciences, values the coordinated development of management, humanities and sciences, and has special strength in information technology. It has become an important training base for advanced IT talents in China.

After over six decades of development, BUPT has gained a strong academic reputation in information technology as well as an edge in disciplines related to IT. Two disciplines of BUPT, namely "Information and Communication Engineering" and "Computer Science and Technology" were included in China's "double first-class" discipline development initiative. According to results released by the Ministry of Education in the Fourth Round National Evaluation of Disciplinary Development in Universities, BUPT's "Information and Communication Engineering (ICE)", "Computer Science and Technology" and "Electronic Science and Technology" were graded at or above A Class, and ICE was rated A+ Class. According to the 2020 US News Global University Rankings by Subject, BUPT is ranked 19th in Electrical and Electronic Engineering and 23rd in Computer Science in the world. Computer science field ranked top 1% in ESI.

BUPT actively expands the international cooperation network and strengthens university-level academic exchange. At present, it has established cooperative relations with more than 160 renowned universities in more than 30 countries and regions, and signed nearly 300 cooperation agreements. In 2011, we established a Confucius Institute in cooperation with the University of the South Pacific in Republic of Fiji. In 2017, the Cook Islands Confucius Classroom was awarded the title of "Advanced Confucius Classroom". In 2020, the application for Cooperative school between BUPT and Queen Mary University of London was approved by Beijing Municipal Education Commission. The Confucius Institute at Queen Mary University of London was established in the same year.

BUPT has two campuses, namely Haidian Campus and Changping Campus. The university has approximately 27,000 full-time undergraduate, postgraduate, doctoral and international students, and nearly 56,000 part-time students registered to online programmes. International students study and live on the main campus - Xitucheng Campus. Currently, our international students come from more than 50 countries.



Length of Study

Undergraduates at Beijing University of Posts and Telecommunications study for four years. Graduate students (Master's Degree) study for two to three years. Graduate students (Doctor's Degree) study for four years. Visiting/exchange students and research scholars generally stay for half a year or one year.

One academic year includes a spring semester and autumn semester. A new academic year starts from an autumn semester, which is usually from September until January of the next year. The spring semester is usually from February to July. There are two holidays each academic year, summer holiday and winter holiday. The summer holiday is usually during July and August and lasts about 5 weeks, and the university will arrange summer holiday courses. The winter holiday lasts for 4 weeks and is during January and February.

Tuition Fees

1. Application fee: 500 RMB
The application fee can be paid by cash, remittance or bank transfer.
2. Accommodation and Living Facilities
50 RMB/bed*day Ps. 24-hour hot water, accessible Wi-Fi and air conditioning
3. Insurance 800 RMB/year
Every international student in BUPT must have insurance.
4. Tuition fees: Please refer to the table below.

Program Category	Tuition (RMB)	Start Time
Chinese-taught Undergraduate Programs	24600 / year	September
Chinese language (for International Students)	20000 / year	September
Master's Programs (Literature)	30000 / year	September
Master's Programs (Science and Engineering)	32800 / year	September
Doctoral Programs	41000 / year	September
General Advanced Studies	28700 / year	March/September
Senior Advanced Studies	36900 / year	March/September
Visiting Scholar Programs	3690 / month	March/September
Chinese Language Training Programs	16400 / year	March/September
Inter-school exchange students	Mutual exemptions based on inter-school agreements	March/September

► Note: For questions related to scholarship application, please consult the responsible person for specific programs.

Chinese-taught Programs

Undergraduate Programs

Index	School	Major
1	School of Computer Science and Technology	Computer Science and Technology
2	School of Humanities	Chinese Language
3	School of Modern Post	Supply Chain Management

Master's Degree / General Scholar Study Programs

Index	School	Major
1	School of Humanities	international education of Chinese language
2	School of Cyberspace Security	Cyberspace security

Exchange students

Index	School	Major
1	School of Humanities	Chinese Language

English-taught Programs

Master's Degree / General Scholar Study Programs/ Exchange students

Index	School	Major
1	School of Economics and Management	Master of International Business

Doctoral's Degree / Senior Scholar Study Programs/ Exchange students

Index	School	Major
1	School of Electronic Engineering	Electronic Science and Technology
1	School of Electronic Engineering	Optical Engineering
1	School of Economics and Management	Ph.D. in Management Science and Engineering

